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Nr. Onderdeel  
programmabegroting

Fractie Vraag en antwoord

1. Inleiding-/aanbieding 
‘Asielzoekers’

UdenPlusLan
derd

Vraag: 
In de eerste twee jaren is veel werk verzet, we 
hebben in korte tijd veel bereikt. Zoals de 
crisisopvang van Oekraïners en asielzoekers en alle 
werkzaamheden rondom de gevolgen van de 
energiecrisis. Geen asielzoekers, wel statushouders. 
Klopt dit? 
 
Nee; we hebben vorig jaar én een crisisnoodopvang, 
en opvang Oekraïners en de regulier verplichting 
voor statushouders gehad.

Vraag:
Overigens was er in het verleden (periode 1988 – 
2000) wel sprake van kleinschalige opvang van 
asielzoekers in Uden in samenwerking met AREA. Is 
dit juist?

Antwoord: In die periode werd de opvang anders 
geregeld, de wet en regelgeving in die periode was 
geheel anders. 

2.
Inleiding-/aanbieding
'Weerbaarheid 
inwoners’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Hier wordt een aantal voornemens opgesomd, 
waarmee Maashorst aan de slag wil. Wat opvalt is, 
dat o.a. wordt gesproken over het vergroten van de 
weerbaarheid van inwoners en organisaties. Hoe 
wordt hier concreet invulling aan gegeven?

Antwoord:
Het vergroten van de weerbaarheid van inwoners en 
organisatie is in de context van bestrijden van 
ondermijning  geschreven. Voor de organisatie moet 
gedacht worden aan het anders inregelen van 
processen en ervoor zorgen dat de kennis wordt 
vergroot (door bijv. volgen van cursussen). Voor 
inwoners betekent het meer weerbaar maken op 
risico's: spoofing (voordoen als bankmedewerker), 
loverboys, cybercrime, enz.

3. Financieel perspectief 
op hoofdlijn

GroenLinks Vraag:
Pagina 14. Herstel van het accres 
Kunnen jullie accres precies duiden?

Antwoord:
Accres is de groei of krimp van het Gemeentefonds 
wat gekoppeld is aan de hoogte van de Rijksuitgaven. 
In dit geval is het van 2026 een groei van het accres. 
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 4. Bestuurlijke 
hoofdlijnen
'Duurzaamheid’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Duurzaamheid
Hoe beïnvloedt de ommekeer in denken over 
kernenergie en biomassa het vigerend beleid?

Antwoord:
Dit is geen technische vraag. Wij verzoeken u om 
deze vraag te stellen tijdens een politieke avond aan 
de portefeuillehouder. 

5. Bestuurlijke hoofdlijn, 
programma 7

GroenLinks Vraag:
Pagina 11. "Ook wordt het AED-beleid herzien en 
wordt er gewerkt aan een optimale dekking van 
AED’s binnen de gemeente." 
Wanneer wordt dit geëffectueerd? 

Antwoord:
Momenteel wordt in kaart gebracht hoe de huidige 
dekking van AED's is en wat er nodig is om de 
dekking te optimaliseren. Het beleid staat op de LTA 
(Lange Termijn Agenda) voor februari 2024. Vanaf 
dan zal er concretere uitvoering aan gegeven gaan 
worden volgens een meerjarenplanning.

6. Bestuurlijke 
hoofdlijnen
‘Omgevingswet’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Omgevingswet
Hoever staat het met de voorbereiding van de 
invoering en de impact in de gemeentelijke 
organisatie?
Zijn de digitale systemen volledig op orde en zo niet 
wat zijn risico’s daarbij?
Wat zijn de directe gevolgen van de invoering voor 
onze inwoners?
Hoe worden onze inwoners voorgelicht en 
voorbereid?

Antwoord:
De omgevingsvisie heeft ter inzage geleden en wordt 
eind 2023 vastgesteld. We werken aan een tijdelijk 
omgevingsplan. Medewerkers krijgen trainingen, 
afhankelijk van functie en behoefte. Lokaal zijn we 
digitaal voorbereid op de invoering. In oktober start 
de landelijke campagne ter voorbereiding op de 
invoering. Die vertalen wij lokaal richting onze 
inwoners. Eind oktober hebben we een bijeenkomst 
voor adviseurs, ontwikkellaars etc. Het Klant Contact 
Centrum (KCC) krijgt nog een specifieke training om 
inwoners in 2024 te woord te kunnen staan.

7. Bestuurlijke 
hoofdlijnen
'Serviceniveau’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Serviceniveau
Gericht op digitalisering. Hoe wordt omgegaan met 
(digibete) inwoners die hiermee moeite hebben?

Antwoord:
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We werken digitaal waar mogelijk, en persoonlijk 
waar gewenst of nodig. De inwoner kiest zelf hoe 
hij/zij contact met ons opneemt of zaken met ons 
doet. Contact via telefoon, aan de balie of via de post 
blijft mogelijk. Daarnaast werken we samen met het 
Informatiepunt Digitale Overheid (IDO) in de 
bibliotheken, waar ondersteuning wordt geboden bij 
het digitaal werken. 

8. Bestuurlijke 
hoofdlijnen
Financiën na 2026

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Financiën na 2026
Vanaf 2026 verslechtert het financieel perspectief 
aanzienlijk. De korting van structureel € 3 miljard op 
het gemeentefonds slaat een gat in ons structureel 
bestedings- en dekkingsplan. Stel dat de inzet van de 
VNG mislukt en wij inderdaad afstevenen op een 
financieel infarct. 
*Welke impact heeft dit dan op onze organisatie? 
*Welke maatregelen zijn dan nu al “in place” om de 
verwachte financiële problemen het hoofd te 
bieden?
* Als dat niet het geval is, waarom niet en wat zijn de 
afhankelijkheden? 
*Is het al denkend vanuit dit kader niet belangrijk om 
extra kritisch te zijn op het aangaan van leningen en 
op onze plannen en projecten voor 2024 en kritisch 
te kijken naar de incidentele lasten? 
*Is de investering in pumptrack en skatebaan in het 
Bevrijdingspark voordat er meer financiële 
duidelijkheid is een verstandige keuze en zo ja, 
waarom?

Antwoord:
Wij als gemeente moeten vooral ook zelf actie 
ondernemen om ook in de toekomst financieel 
gezond te blijven. Doen we de juiste dingen en doen 
we die goed. De komende periode gaan we aan de 
slag met het project 'Toekomstbestendigheid 
gemeente Maashorst'. Dit project moet inzicht geven 
of het de gemeente Maashorst lukt om tot 2030 de 
maatschappelijke opgaven op te pakken en 
ontwikkelingen in te vullen op een manier die past bij 
Maashorst en dat in balans met een solide 
meerjarenbegroting.

Het is aan uw Raad om aan de knoppen te draaien. 
Dit kan zijn bijvoorbeeld lastenverzwaring of ambities 
bijstellen. 

9. Samenvatting 
programma begroting
'Voornemens’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Bestuurlijke hoofdpunten 
Er worden 31 voornemens genoemd. 
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*Wij missen de koppeling aan de kosten. * Hoe 
realistisch zijn deze voornemens, gelet op de 
beschikbare personele capaciteit.

Antwoord:
Bij alle voornemens en investeringen is zowel tijd 
(capaciteit) en geld meegewogen bij het opnemen in 
de begroting 2024. Er blijven onzekere externe 
factoren zoals de arbeidsmarkt. 

10. Samenvatting 
programma begroting
‘Pumptrack/Skatebaan’ 

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Hoofdpunten nieuw beleid
Onder de investeringen staat een forse uitgaaf van
€ 500.000 voor een pumptrack en een skatebaan in 
het Bevrijdingspark. UdenPLusLanderd heeft eerder 
gepleit om bij het ontwerp daarvan en de verdere 
inrichting rekening te houden met onze oudere 
inwoners. In welke mate en hoe is daar rekening mee 
gehouden?

Antwoord:
In de aangenomen motie over het uitbreiden van de 
skatebaan, verzoekt u een oplossing
voor de huidige gebruikers te onderzoeken. De 
pumptrack en de skatebaan voorzien in een
kwaliteitsimpuls, uitbreiding en differentiatie naar 
behoefte van jonge kinderen en
jongvolwassenen. Oudere generaties en seniore 
inwoners worden niet als gebruiker gezien.
Echter wordt hen de toegang hiertoe niet ontzegd.

11. Samenvatting 
programma begroting
‘Ontwikkeling 
Lastendruk’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Ontwikkeling Lastendruk inwoners/bedrijven
De woonlasten voor gezinnen in 2024 stijgen met 
6,5%. Dat gaat dan fors uit boven de inflatienorm van 
4,22%, die de gemeente in de begroting hanteert. 
Wat betekent het financieel als de woonlasten 
worden beperkt tot de inflatienorm?

Antwoord:
Bij de ontwikkeling lastendruk zijn de woonlasten 
voor meerpersoonshuishoudens gepresenteerd. 
Onroerend Zaak Belasting (OZB) en afval stijgen met 
niet meer dan de inflatie van 4,22%. De rioolheffing 
voor meerpersoons-huishoudens stijgt inderdaad 
meer dan de 4,22%. Echter de rioolheffing voor 
eenpersoonshuishoudens daalt zelfs, waardoor de 
woonlasten voor eenpersoonshuishoudens per saldo 
maar met 0,83% stijgen.Deze nieuwe 
heffingssystematiek voor de rioolheffing (met 
uitgangspunt een kostendekkendheid van 100%) is 
overigens door de raad vastgesteld tijdens de 
raadsvergadering van 23 maart 2023. 
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Deze harmonisatie was een noodzakelijk gevolg van 
de herindeling. In de nieuwe heffingssystematiek is 
gekozen voor een gecombineerd systeem van 
eigenarenheffing en gebruikersheffing. Belangrijkste 
uitgangpunten voor de keuze voor dit systeem 
waren: de gebruiker betaalt en de administratieve 
last moet beheersbaar zijn. 
Per huishouden zal de hoogte van heffingsbedrag 
verschillen met het bedrag van 2023. Enkele 
voorbeelden van wijzigingen zijn: huurders uit 
voormalige gemeente Uden zullen voor het eerst 
voor een gedeelte gebruikersheffing moeten betalen, 
eenpersoonshuishoudens betalen een lager bedrag 
dan meerpersoonshuishoudens, voor kwetsbare 
groepen is kwijtschelding mogelijk. Het totaal op te 
halen bedrag aan riool- en waterzorgheffing is gelijk 
aan het voorgaande jaar, vermeerderd met 4,2 % 
inflatiecorrectie. Door de verschillende wijzingen 
wordt in sommige heffingsgroepen minder 
opgehaald, dit heeft effect op andere plekken en laat 
het gemiddeld op te halen heffingsbedrag stijgen. 
Op de momenten dat deze verandering in 
heffingsbedragen bij onze inwoners bekend wordt 
gemaakt (vaststelling verordeningen in december 
2023 en ontvangst aanslag van Belasting 
Samenwerking Oost Brabant (BSOB) in maart 2024, 
zullen we uitgebreid communiceren waarom een 
wijziging noodzakelijk is en waarom we denken dat 
dit systeem de eerlijkste lastenverdeling geeft. De 
mogelijkheid van kwijtschelding zal onderdeel zijn 
van de uitleg.

12. Samenvatting 
programma begroting
Risicomanagement

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Risicomanagement en risicobeheersing
De weerstandsratio is voor 2024 5%. De norm ligt 
tussen de 1 en 2 procent. Prima dus. De vraag is 
waarom en waardoor die ratio in Maashorst zover 
boven de norm ligt c.q. blijft liggen?

Antwoord:
De reden dat de ratio boven de norm ligt is omdat 
weerstandscapaciteit de laatste jaren rond de € 80/€ 
90 mln. zit en de risico's rond de € 15/€ 18 mln. Dat 
maakt dat de weerstandsratio de laatste jaren en ook 
in de begroting 2024 vrij hoog is. 
 

13. Samenvatting 
programma begroting
'Weerstandsratio’

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Weerstandscapaciteit
De reserves van de gemeente bedragen maar liefst 
€86 mio, waarvan €74,2 mln. vrije reserves, €6,3 mio 
stille reserves en een onbenutte belastingcapaciteit 
van €5,5 mln. Wij vragen ons af of in de huidige 
regelgeving m.b.t. de begroting een norm is vermeld 
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voor de minimale omvang van de vrij beschikbare 
reserves.

Antwoord:
Wettelijk gezien is er geen norm vastgesteld voor de 
minimale omvang van de algemene reserve. Op 5 
oktober zal er een presentatie gegeven worden aan 
de Raad over de algemene reserve. Hierbij wordt 
uitgelegd wat een algemene reserve is en waar hij 
voor gebruikt kan worden. 

14. Verbonden partijen
(diversen)

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Wat is de actuele status van het natuurcentrum de 
Maashorst?
Henk Hellegers staat bij de vliegbasis en nationale 
politie vermeld en Ingrid Verkuilen bij het 
waterschap. Is dit juist?

Markant:
Aandelenbezit (€226.890). Wat zijn de financiële 
(subsidie) afspraken met Markant, wanneer eindigt 
de concessieovereenkomst en wat gebeurt er dan 
met ons aandelenbezit?

Antwoord:
In het overzicht van de verbonden partijen zijn 
abusievelijk nog niet alle namen geactualiseerd. 

Markant: 
Er zijn meerjarige subsidieafspraken met Markant. Er 
wordt subsidie verleend voor cultuur en onderhoud. 
In 2022 bedroeg de verstrekte subsidie € 1,2 mln. 

In 2011 is door de vennootschap met de gemeente 
Uden een concessieovereenkomst gesloten voor de 
exploitatie van Theater Markant met de looptijd van 
15 jaar. Na de initiële 15 jaar, wordt de 
overeenkomst telkens met 5 jaar verlengd.

Het aandelenbezit van de gemeente Maashorst blijft 
ongeacht of de concessieovereenkomst nu wel of 
niet eindigt.

15. Incidentele baten en 
lasten
(MJP GREX)

UdenPlusLan
derd

Vraag:
Graag toelichting op:
Meerjarenperspectief (MJP) GREX Uden 2022: 
Diverse (plan)kosten die niet op derden verhaald 
kunnen worden, maar gemaakt moeten worden om 
diverse initiatieven te kunnen ondersteunen.
Antwoord:
Voor het verhalen van plankosten is de doelstelling 
dat er, zo snel als mogelijk, een intentie of anterieure 
overeenkomst wordt gesloten. Hiermee wordt het 
kostenverhaal geborgd. Het komt voor dat we 
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gesprekken voeren en dat het initiatief niet wordt 
voortgezet. Onze uren worden dan niet betaald 
(verhaald).

16. “Offertes” UdenPlusLan
derd

Vraag:
In welke mate is in de begroting rekening gehouden 
met de inbreng van onderstaande insprekers?

Naam 
inspreker

Onderw
erp

Team  

Ivo 
Hundert
mark 

Verkeer
sveiligh
eid 
Schaijk 
en Reek 
i.r.t. 
vrijmake
n 
middele
n 
(Pastoor 
van 
Winkels
traat en 
Haagstr
aat etc.)

Civiel Status: Er 
komt een 
collegeadvi
es voor 
snelheidsb
eperkende 
maatregele
n. 
Uitvoering 
is 
afhankelijk 
van 
beschikbaa
rheid 
aannemers
.

Maria van 
HoutGeur
ts 

Vrijmak
en 
budget 
voor 
veilighei
d 
verkeers
situatie 
Udense
weg

Civiel Status: Er 
komt een 
collegeadvi
es voor 
snelheidsb
eperkende 
maatregele
n. 
Uitvoering 
is 
afhankelijk 
van 
beschikbaa
rheid 
aannemers
.

Cis 
Evenwel

Honden
beleid; 
aanleg 
verhoog
de 
hekken 
rondom 
honden
veldjes

Groene 
leefom
geving

Status: 
Voor de 
voormalige 
gemeente 
Uden geldt 
dat er 
verhoogde 
hekjes 
geplaatst 
worden. 
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Dit geldt 
niet voor 
de 
voormalige 
gemeente 
Landerd.

Antwoord:
Voor de Udenseweg en de Pastoor van Winkelstraat 
komt er een collegevoorstel om  
snelheidsbeperkende maatregelen te kunnen nemen. 
Het realiseren hiervan is onder meer afhankelijk van 
beschikbaarheid van aannemers. 

Ten aanzien van hondenbeleid: Nadat  budget 
beschikbaar is gesteld volgt een participatieoverleg 
om te komen  tot locatie-keuze en inrichting van de 
hondenuitlaatgebieden. Bij de raming van kosten, 
zijn we globaal uitgegaan van de wijze waarop in de 
voormalige gemeente Uden dit is ingevoerd.

17. Programma 1. 
1.1 Crisisbeheersing en 
rampenbestrijding

GroenLinks Vraag:
Pagina 22. Onderhouden van de crisisorganisatie van 
de gemeente Maashorst (doorlopend): Dit houdt in 
dat er een constante doorloop plaatsvindt van het 
werven van crisisfunctionarissen. 
Wil hiermee gezegd worden dat er op dit moment te 
weinig crisisfunctionarissen zijn. En waar zitten dan 
vooral de hiaten?

Antwoord:
Hiermee wordt bedoeld dat de crisisorganisatie 
voortdurend moet worden getraind, geoefend en 
regelmatig moet worden gekeken of er door 
bijvoorbeeld vertrek, vacatures of langdurige ziekte 
geen voor de crisisorganisatie cruciale 
functionarissen wegvallen. Op dit moment voldoet 
Maashorst aan de taakstelling van de 
Veiligheidsregio.

18. Programma 1
1.2 Openbare orde en 
veiligheid

GroenLinks Vraag:
Pagina 24. Verzorgingsplaatsen: 
Kunnen wij als gemeente ook iets betekenen wat 
betreft parkeerplaatsen? Waarschijnlijk in overleg 
met de provincie?

Antwoord:
Vanuit veiligheid constateren we een toenemend 
aantal ladingdiefstallen op verzorgingsplaats “De 
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Gagel” en “Ganzenven” en een lage mate van 
verblijfskwaliteit voor de bezoekers. We hebben een 
gemeentelijke werkgroep ingesteld om de 
problematiek in kaart te gaan brengen.

19. Programma 1
1.2 Openbare orde en 
veiligheid

GroenLinks Vraag:
Pagina 27. "Verder starten we na de zomer met het 
project HackShield. Hiermee leren kinderen (online) 
skills waarmee ze zich kunnen wapenen tegen 
cybercriminaliteit. Het project loopt een jaar." 
Kunnen jullie de werking hiervan uitleggen. Hoe en 
wat wordt er gekoppeld?

Antwoord:
HackShield is een game die kinderen tussen de 8 en 
12 jaar oud, bewust en weerbaar maakt tegen 
cybercriminaliteit. 

20. Programma 1
1.2 Openbare orde en 
veiligheid

GroenLinks Vraag:
Pagina 29. Door meer gebruik te maken van 
beschikbare data kunnen we waar nodig doelgericht 
en vroegtijdig optreden. We gaan daarbij uiteraard 
zorgvuldig om met het gebruik van data om 
stigmatisering en discriminatie te voorkomen. 
Hoe wordt dit dan gemonitord?

Antwoord:
Als gemeente werken we aan het versterken van 
onze informatiepositie op het gebied van veiligheid. 
Hierbij werken we informatie gestuurd op basis van 
signalen van onder andere fraude, criminaliteit of 
ondermijning. Er vindt geen selectie plaats op grond 
van geslacht, religie of anderszins. 

21. Programma 3
3.1 Economische 
ontwikkeling

GroenLinks Vraag:
Pagina 46. We werken aan de uitvoering van de 
Centrumvisie Uden om het centrum aantrekkelijker 
te maken: Zijn hier al plannen over te zien?

Antwoord:
We werken samen met de partners in Uden Centrum 
Management aan:

- Vergroening (onder andere groene gevels, 
plaatsen van boombakken, vergroening 
boomrasters).

- Aanpak openbare ruimte (onder andere  
herstellen verlichting, vervangen bebording, 
extra schoonmaak, graffiti verwijderen).

- Aanpak leegstand (tijdelijke invulling 
leegstaande panden, gevelbeplakking, 
onderzoek leegstandsverordening).

- Planvorming herinrichting 
Sacramentsweg/Galerij.
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22. Programma 4
4.2  
Onderwijshuisvesting
En programma 5
5.5 Openbaar groen en 
(openlucht) recreatie

GroenLinks Vraag:
Pagina 55. Als je bij ieder jaar naar de lasten kijkt, en 
bij ieder jaar naar de baten, dan zit daar een groot 
verschil in. De lasten zijn veel hoger dan de baten. 
Toch staat er onderaan de streep geen negatief 
saldo, tenminste, er staan geen min (-)-teken vóór de 
bedragen onder de streep. Als je het rekensommetje 
maakt zou dat toch een negatief saldo moeten zijn? 
Hoe moeten we dit interpreteren? Baten zijn 
inkomsten, lasten zijn uitgaven. Zo ook Pagina 67, bij 
‘Kostenoverzicht’:
Eigenlijk dezelfde opmerking als bij het 
kostenoverzicht van programma 4.

Antwoord:
Voor tabellen onder de programma's geldt dat in de 
laatste regel het saldo van de tabel staat. Is dat 
bedrag positief dan is het een nadeel. Staat er een 
minteken voor dan is het een voordeel. 

23. Programma 5
5.2 
Sportaccommodaties

Groenlinks Vraag:
Pagina 58, bij ‘Wat gaan we ervoor doen?’ tweede 
alinea:
“We zetten continu in op advies en 
verenigingsondersteuning voor sportaanbieders.”

• Waaruit bestaat die 
verenigingsondersteuning?

• Wie geeft dat advies aan die verenigingen?
• Waaruit bestaat dat advies? 
• En kunnen die verenigingen daar met ál hun 

vragen daar terecht?

Antwoord:
De verenigingsondersteuning is ondergebracht bij 
Missie Maashorst, team buurtsportcoaches. Zij zijn 
benaderbaar voor elke sportaanbieder binnen de 
gemeente en maken ook proactief kennis met 
verenigingen. Het advies dat zij geven aan 
verenigingen halen zij zelf op naar aanleiding van 
landelijke trends en ontwikkelingen en in 
samenspraak met de gemeente. NOC*NSF heeft via 
het lokale Sportakkoord ook 
ondersteuningsmogelijkheden beschikbaar voor 
sportclubs. De verenigingsondersteuners helpen 
clubs bij het aanvragen van deze mogelijkheden. De 
gemeente heeft korte lijntjes met de 
verenigingsondersteuners. Het advies kan heel breed 
zijn. Denk aan consumptiegedrag van leden en 
daaraan gekoppeld de afnemende bereidheid tot 
vrijwilligerswerk, individualisering, digitalisering, 
ongeorganiseerd of anders georganiseerd sporten. 
Tegelijkertijd wordt er steeds meer verwacht van 
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verenigingsbestuurders (onder andere voldoen aan 
nieuwe wet- en regelgeving). Sportaanbieders 
(verenigingen) kunnen op dit moment al terecht bij 
Missie Maashorst met hun vragen.   

24. Programma 5
5.2 
Sportaccommodaties

GroenLinks Vraag:
bij ‘Sportaccommodaties’, alinea twee 
‘Ontwikkelingen.’:
“Nieuw beleid wordt ontwikkeld, dat gaat niet alleen 
over ambities van de gemeente, maar ook over wat 
dat betekent voor subsidies en afspraken met het 
lokale veld.”
 Dat lokale veld, zijn dat de verenigingen waarover er 
hier gesproken wordt?

Antwoord:
Het lokale veld zijn hierbij sportaanbieders. Het zijn 
partijen en verenigingen die voor sportaanbod 
binnen de gemeente Maashorst zorgen.

25. Programma 5
5.3 Cultuur

GroenLinks Vraag:
Pagina 60, bij ‘Erfgoed’, laatste regel:
“Het is daarom belangrijk om ons immateriële 
erfgoed te inventariseren en te beschrijven zodat we 
gericht kunnen ondersteunen en verbinden. Dit doen 
we onder meer door de subsidierelatie met Museum 
Krona te continueren in lijn met het cultuurbeleid 
2024-2030.”

Wat hebben museum Krona en hun subsidie met 
immaterieel erfgoed te maken?
Immaterieel erfgoed heeft betrekking op ‘folklore’: 
carnavalsverenigingen, heemkundekringen. 
Hebben we er meer dan één (gildes, dat soort 
dingen)?

Antwoord:
Immaterieel erfgoed zien we als al het erfgoed dat 
niet tastbaar is. Niet alleen tradities maar ook onze 
lokale verhalen en gewoontes vallen hieronder. We 
hebben in het lijstje met voorbeelden musea niet 
concreet genoemd, maar ook deze zijn actief in het 
immaterieel erfgoed. Deze musea, zoals Krona of 
Plattelandsmuseum Duinhove, dragen met hun 
activiteiten bij aan het bewaken en behouden van 
lokale verhalen en gewoontes. Het continueren van 
de subsidie aan museum Krona kunt u zien als een 
bestaand voorbeeld van hoe we kunnen bijdragen 
aan deze organisaties.

We hebben drie actieve heemkundekringen in onze 
gemeente. Heemkundekring Schaijk-Reek, 
Heemkundekring Zeeland en Heemkundekring Uden.
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26. Programma 5
5.3 Cultuur

GroenLinks Vraag:
Pagina 60, bij ‘Wat willen we bereiken’, laatste 
alinea:
Welke historische bebouwing?! Alles is ongeveer 
afgebroken, en historische bebouwing in het 
landschap (boerderijen?) wordt opgekocht en 
omgebouwd tot luxe villa’s. 

Antwoord:
In de bestemmingsplannen zijn dubbelbestemmingen 
als karakteristiek en cultuurhistorie opgenomen. Het 
beschermen van de cultuurhistorische waarden 
nemen we uiterst serieus en omgevingsvergunningen 
worden altijd voorgelegd aan onze 
monumentencommissie. In voormalig Uden alleen al 
zijn er 293 van zulke dubbelbestemmingen. Ook in 
Landerd zijn er veel van zulke dubbelbestemmingen 
waarvan veel in het landelijk gebeid. Een volledig 
overzicht is nog niet beschikbaar.

27. Programma 5
5.3 Cultuur

GroenLinks Vraag:
Pagina 61, bij ‘Concessieovereenkomst Markant 
Maashorst’, eerste regel:
‘De concessieovereenkomst Markant Maashorst 
verlengen.’

• Waar kunnen we deze overeenkomst 
vinden?

• Wat staat er in de huidige 
concessieovereenkomst en wat komt er in de 
nieuwe concessieovereenkomst te staan?

• Is het mogelijk enige uitleg te geven over 
pagina 195 en 196?

Antwoord:
Deze overeenkomst is te vinden bij het Raadsvoorstel 
“Uitbesteding exploitatie Theater markant” d.d. 12-
04-2011. 
In deze concessieovereenkomst is vastgelegd dat de 
exploitatie en het onderhoud van Theater Markant 
voor 15 jaar ligt bij Heven Theater Markant 
Exploitatie (HTME).
Voor november 2025 is het noodzakelijk een besluit 
te nemen over de toekomstige exploitatie en 
onderhoud van het theater. Hiervoor wordt in 2024 
en 2025 een traject doorlopen tussen beide partijen. 
Deze mogelijke verlenging heeft juridische 
organisatorische, en financiële consequenties en 
externe ondersteuning is op onderdelen 
noodzakelijk, onder meer daar waar het gaat om 
staatssteun.  

28. Programma 
7.1 volksgezondheid

GroenLinks Vraag:
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Pagina 86. We werken wijkgericht, in de directe 
omgeving van de inwoners. 
Hoe gebeurt dat in de wijken waar niet echt iets van 
een Multi Functionele Accommodatie te vinden is? 

Antwoord:
Met de beleidsnota sterke sociale basis in de kernen 
willen we dat al onze inwoners toegang hebben tot 
een sterke sociale basis, dichtbij in hun eigen 
woonomgeving. Hiervoor gaan we de komende jaren 
het wijkgericht werken inrichten aan de hand van 
een aantal bouwstenen. Een van de bouwstenen is 
een gastvrije Ontmoetingsplek. Dit kunnen diverse 
plekken zijn van de lokale sportkantine, tot het 
schoolplein, tot het parkje om de hoek en het 
wijkgebouw en dorpshuis. Er hoeft niet in iedere 
wijk/kern een ‘traditioneel’ ontmoetingsgebouw 
aanwezig te zijn. Er kan ook gedacht worden aan de 
aula van een school die in de avonduren beschikbaar 
is voor de lokale wijkactiviteiten. Het gaat er vooral 
om dat er een laagdrempelige locatie is.

29. Programma 7.1 
volksgezondheid

GroenLinks Vraag:
We werken samen met gezondheidsinstanties.
Voor gezondheid gaan we samenwerken binnen de 
wettelijk verplichte regio van het Zorgkantoor 
Coöperatie VGZ dat bestaat uit RNOB + Maasdriel en 
Zaltbommel. Dit staat bekend als het IZA-traject: 
Integraal Zorgakkoord. Dit IZA-traject moet 
samenwerking tussen medisch etc. 
Is dit VGZ de verzekeringsmaatschappij? Wat is de 
invloed hiervan? Ook ten opzichte van andere 
maatschappijen?

Antwoord:
Het IZA-traject staat, verplicht, onder leiding van het 
zorgkantoor. In onze regio is dat Coöperatie VGZ. 
Daarbij heeft VGZ een andere rol dan wanneer zij als 
zorgverzekeraar optreden naar hun verzekerden. Eén 
van de onderdelen van het transformatievoorstel dat 
in de sub-regio rondom ziekenhuis Bernhoven in de 
maak is, is de nadrukkelijke wens dat inwoners niet 
afhankelijk gemaakt mogen worden van de willekeur 
van zorgverzekeraars om een bewezen dienst/ 
procedure wel of niet toe te passen. Daarbij wordt 
door alle partners, gemeenten en zorgpartijen, 
nadrukkelijk naar het zorgkantoor gekeken als 
leidende/ sturende partij. Besluitvorming over dit 
transformatieplan moet nog starten. Het besluit is 
aan het zorgkantoor om het transformatieplan goed 
te keuren.

30. Programma 7
7.2 Riolering

GroenLinks Vraag:
Pagina 87: 
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We kijken samen waar het nodig is maatregelen te 
treffen in het buitengebied 
Kunnen inwoners hier altijd gewoon ook zelfinitiatief 
in ontplooien?

Antwoord:
In het buitengebied is het afkoppelen van 
regenwater van het drukriool de belangrijkste 
opgave vanuit riolering en water en de opgave 
aanpak van droogte. Aansluitingen van regenwater 
op het drukriool zijn niet toegestaan conform onze 
verordening fysieke leefomgeving. We weten in 
welke gebieden er regenwateraansluitingen zijn, 
alleen niet exact welke percelen dit betreft. We 
bezoeken deze gebieden en onderzoeken waar foute 
aansluitingen aanwezig zijn. Door het goede gesprek 
te voeren op perceel niveau kan het belang van 
afkoppelen worden uitgelegd en advies worden 
gegeven over mogelijke oplossingen. Medewerking is 
niet vrijblijvend, in deze vorm bieden we daarmee 
ondersteuning. Zelf initiatief nemen is zeer gewenst 
en draagt bij aan het doel afkoppelen van 
regenwater en aanvulling van grondwater.

31. Programma 7
7.2 Riolering

GroenLinks Vraag:
Pagina 88: 
Sommige inwoners gaan hierdoor een hoger bedrag 
betalen. Voor anderen verandert er nauwelijks iets, 
of zij gaan een lager bedrag aan heffing betalen. 
Hoe werkt het hier voor huurders?

Antwoord:
Omdat de nieuwe heffingsystematiek bestaat uit 
twee onderdelen: gebruikersheffing en 
eigenarenheffing, verandert dit bedrag voor alle 
huurders. 
Huurders in voormalige gemeente Landerd betaalden 
in 2023 alleen gebruikersheffing op het 
watergebruik. In 2024 betalen zij het gedeelte 
gebruikersheffing en de verhuurder het gedeelte 
eigenarenheffing. Deze groep huurders gaat daarom 
een lager bedrag betalen.
Huurders in voormalige gemeente Uden betaalden in 
2023 niets, omdat Uden alleen een eigenarenheffing 
hanteerde. In 2024 betalen huurders daarom voor 
het eerst heffing op basis van het waterverbruik. 
Deze groep huurders gaat daarom een hoger bedrag 
betalen.
Voor kwetsbare groepen is kwijtschelding mogelijk.

32. Programma 7
7.3 Afval

GroenLinks Vraag:
Pagina 90: 
We doen een haalbaarheidsonderzoek naar een 
circulair ambachtscentrum in Maashorst. In 2026 
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evalueren we de afvalinzameling en toetsen die op 
de gestelde doelen. 
Op wat voor manier wordt zo'n 
haalbaarheidsonderzoek opgezet?

Antwoord:
De mogelijkheden en voorwaarden worden qua 
hergebruik, reparatie, werk en onderwijs van en 
samen met lokale partijen in Maashorst in kaart 
gebracht, net als wat aanvullend nodig is om tot een 
circulair ambachtscentrum of -netwerk in Maashorst 
te komen.

33. Programma 7
7.4 milieubeheer

GroenLinks Vraag:
Pagina 92: 
We putten uit twee pilots voor meting en 
streefwaardebepaling van milieubelasting (geur en 
ammoniak). Daarbij benutten we de kennis uit de 
regio. 
Zijn hier de uitkomsten van beschikbaar?

Antwoord:
Vanaf juli 2022 heeft gedurende een jaar een mobiel 
lucht meetstation in de Graspeel gestaan. Het 
eindrapport met de resultaten is onlangs uitgebracht. 
De bevindingen zullen worden besproken met 
afgevaardigden uit het gebied. Ook worden de 
buurtbewoners geïnformeerd. De raad wordt 
geïnformeerd via een Raadsinformatiebrief. 

34. Programma 7
7.4 milieubeheer

GroenLinks Vraag:
Pagina 92 en 93: 
We blijven aangehaakt bij de landelijke, provinciale 
en regionale stikstofaanpak. Omdat het 
stikstofvraagstuk te groot is om als gemeente 
zelfstandig op te pakken, trekken we hierbij op met 
de regio, de provincie en het Rijk. We maken daarbij 
gebruik van gezamenlijke processen zoals NOVEX de 
Peel en het Nationaal Programma Landelijk Gebied 
(NPLG) en de financiële mogelijkheden die daaruit 
voorkomen.

We blijven in gesprek met belanghebbenden over 
stikstof e.d. We maken gebruik van gezamenlijke 
processen zoals NOVEX de Peel en het Nationaal 
Programma Landelijk Gebied (NPLG) en de financiële 
mogelijkheden die daaruit voorkomen. En we zijn 
doorlopend in gesprek met omwonenden en 
ondernemers in het landelijk gebied. Waarom hier de 
herhaling in de tekst?

Antwoord:
De stukjes tekst over stikstof kunnen ook 
samengevoegd worden.
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35. Programma 7
7.4 milieubeheer

GroenLinks Vraag:
Pagina 94:
Haalbaarheid warmtenetten. Wij ondersteunen en 
faciliteren de realisatie van deze voorzieningen in 
onze gemeente. 
Is er al een voorbeeld van een wijk of meerdere 
wijken waar deze aangelegd worden?

Antwoord:
Nee. Voor verdere uitwerking en planvorming 
verwijzen wij u naar de raadsinformatiebrief 
verduurzaming gebouwde omgeving.

36. Programma 7
7.5 Begraafplaatsen en 
crematoria

GroenLinks Vraag:
Pagina 95: 
In 2024 wordt een begin gemaakt met de 
herinrichting van de Udense begraafplaats die 
inspeelt op de veranderende tendensen. 
Betekent dit ook dat er graven verplaatst gaan 
worden?

Antwoord:
Nee, dit heeft alleen betrekking op het gedeelte waar 
nog geen graven gesitueerd zijn.

37. Programma 7 GroenLinks Vraag:
Pagina 97: 
Kostenplaats: 
Hoe kan het zijn dat de lasten voor milieubeheer 
zoveel lager zijn dan de baten?

Antwoord:
De tabel op pagina 97 geeft aan dat de lasten 
structureel hoger zijn dan de baten.

38. Programma 8
8.1. ruimtelijke 
ordening

GroenLinks Vraag:
Voor actualisatie van archeologische 
verwachtingskaarten wordt een "geschikt bureau" 
gezocht. Aan welke criteria wordt de geschiktheid 
van mogelijke bureaus getoetst?

Antwoord:
Er moet nog een inkoopstrategie worden opgesteld. 
Wat precies valt onder “geschikt” is nog niet 
uitwerkt. Het bureau zal een Kwaliteitsnorm 
Nederlandse Archeologie (KNA) certificering moeten 
hebben. Ervaring in de regio is een pré en het is 
denkbaar dat we een bureau zoeken die ook voor 
een goede digitale ontsluiting kan zorgen. 

39. Programma 8
8.1. ruimtelijke 
ordening

GroenLinks Vraag:
In het kader van de omgevingswet is al gestart met 
de intaketafel. Waar kunnen de raads- en 
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commissieleden kennisnemen van de werking van 
deze intaketafel?

Antwoord:
We zijn in de zomer van 2023 gestart van de 
Intaketafel. Dit is de centrale plek waar ruimtelijke 
initiatieven op hoofdlijnen worden beoordeeld. Wij 
informeren u binnenkort via een 
raadsinformatiebrief over de Intaketafel.

40. Programma 8
8.1. ruimtelijke 
ordening

GroenLinks Vraag:
 "Vergunningverlening verloopt digitaal vanuit de 
nieuwe wet- en regelgeving." Zijn er ook 
mogelijkheden waarop digitaal minder vaardige 
burgers vergunningen zullen kunnen verkrijgen?

Antwoord:
Onder de huidige wetgeving geldt al dat 
vergunningverlening digitaal verloopt. Wij zijn ons 
ervan bewust dat dit in de front- en backoffice voor 
sommige inwoners extra ondersteuning en advies 
vraagt. Daarom proberen we maatwerk te leveren. 
Hoewel de wetgeving en de processen erachter 
veranderen, blijft vergunningverlening digitaal en 
daarmee ook de behoefte bij sommige inwoners aan 
extra ondersteuning.

41. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
We versoepelen de mogelijkheid van 
kamerbewoning." Kan verduidelijkt worden hoe het 
beleid op kamerbewoning in de gemeente Maashorst 
er nu uitziet? Is dit beleid al geharmoniseerd?

Antwoord:
De gemeente Maashorst kent geen specifiek 
kamerbewoningsbeleid. De mogelijkheden tot 
kamerverhuur is op dit moment geregeld in de 
diverse bestemmingsplannen. 

42. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
"We zetten de Starterslening voort." De 
starterslening is per november 2022 geharmoniseerd 
en daarvoor al door de voorgaande gemeenten 
geactualiseerd. Zijn er cijfers beschikbaar over het 
aantal uitgegeven startersleningen en de gevolgen 
die het hebben van een starterslening heeft gehad?

Antwoord:
Tot op heden zijn er dit jaar 6 startersleningen 
verstrekt en 4 startersleningen zijn 
toegekend/gereserveerd. Daarmee zijn de 
gevolgen voor de gemeentelijke organisatie van 
het verstrekken van starterleningen beperkt. 
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43. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
"Er komt een raadsvoorstel voor beleidsregels voor 
pre-mantelzorgwoningen." Er zijn meer vormen van 
woningsplitsing. Kunnen we daarover ook een 
raadsvoorstel verwachten, of wordt dit wellicht in 
hetzelfde raadsvoorstel gevangen?

Antwoord:
De uitvoeringsregels met betrekking tot 
woningsplitsing zullen naar verwachting in het vierde 
kwartaal van 2023 door het college worden 
vastgesteld. Het pre-mantelzorgbeleid zal naar 
verwachting ook nog dit jaar ter vaststelling worden 
voorgelegd.

44. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
"We willen gemiddeld 250 nieuwe woningen per jaar 
bouwen gedurende onze bestuursperiode." Is het 
mogelijk een uitsplitsing te maken van de woningen 
die deze bestuursperiode al gebouwd zijn naar 
sociale, betaalbare en dure huur, goedkope en dure 
koop en verschillende woningtypes, en kan dit ook 
gedaan worden met onttrokken woningen en 
vervolgens ook met de ambitie voor nog te bouwen 
woningen?

Antwoord:
Verantwoording vindt plaats via de reguliere 
verantwoordingsmomenten. In maart 2023 is de 
Raad geïnformeerd over het aantal opgeleverde 
woningen (253 woningen). 

45. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
"Vrijkomende gemeentelijke panden zoals het 
voormalige gemeentehuis Landerd
vormen we om naar (sociale) woningbouw" De tekst 
hieronder lijkt bij het blokje "Zelfbewoningsplicht" te 
horen en wordt daar ook gedupliceerd. Kan de hier 
behorende tekst ingevoegd worden?

Antwoord:
Dit is een terechte opmerking. Onderstaande tekst 
had opgenomen moeten worden en is abusievelijk 
niet opgenomen: 

In samenwerking met de domeinen VAF, Ruimte en 
Sociaal is gemeentelijk vastgoed in beeld gebracht. 
Het betreft ca. 20 tot 25 panden/locaties waar voor 
de korte en lange termijn wordt nagedacht hoe 
hiermee om te gaan. Iedere plek heeft daarbij zijn 
eigen specifieke vragen. 
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Het oude gemeentehuis/Garf in Zeeland en de 
gemeentewerf in Schaijk hebben bijzondere 
aandacht.
Voor Zeeland stellen we een ruimtelijke visie op voor 
de lange termijn. Daarbij zoomen we in op het 
centrum van Zeeland, waar het leegstaand vastgoed 
staat (oude gemeentehuis/Garf). In de visie wordt de 
richting bepaald voor de invullingsmogelijkheden. 
Voor de korte termijn wordt ook gezocht naar 
invullingsmogelijkheden. 
Voor de Werf in Schaijk wordt voor de korte termijn 
gekeken naar invulling voor ca. 25 tijdelijke 
woningen. Voor de lange termijn stellen we later een 
ruimtelijke visie op.

46. Programma 8
8.2. Bouwen en wonen

GroenLinks Vraag:
"We zetten in op tijdelijke huisvesting" Wordt 
tijdelijke huisvesting uitgezonderd van de doelstelling 
voor 250 nieuwe woningen per jaar?

Antwoord:
Het college heeft de ambitie om gemiddeld jaarlijks 
250 woningen aan de voorraad toe te voegen. 
Daarbij wordt geen onderscheid gemaakt tussen 
tijdelijke en reguliere woningen. Tijdelijke huisvesting 
wordt daarmee niet uitgezonderd van de 
doelstelling.

47. Paragraaf Verbonden 
Partijen

GroenLinks Vraag:
Pagina 205: 
Hier staat als Portefeuillehouder Ingrid Verkuijlen, 
dat lijkt ons niet correct.

Antwoord:
De naam van het voormalige collegelid moet 
aangepast worden. Dit is abusievelijk nog niet 
gebeurd. 

48. Paragraaf Verbonden 
Partijen

GroenLinks Vraag:
Pagina 210: 
wordt Paul Rüpp nog genoemd als 
Portefeuillehouder. 

Antwoord:
Deze naam moet nog aangepast worden. Dit is 
abusievelijk nog niet gebeurd.

49. Paragraaf 
Kapitaalgoederen
Recreatie, bossen en 
groene voorzieningen

GroenLinks Vraag:
Pagina 227:
Kunnen de kwaliteitsniveaus nog een keer geduid 
worden? Dit omdat op veel terreinen B wordt 
aangegeven als kwaliteit.
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Antwoord:
De kwaliteitsniveaus van de voormalige gemeenten 
Landerd en Uden waren gelijkwaardig en worden nu 
nog op dezelfde wijze gehanteerd. Dit betekent dat 
de centra op A-niveau worden onderhouden, de 
woongebieden op B-niveau en de 
parken/stadsranden op C-niveau. Het buitengebied 
wordt op D-niveau onderhouden.


